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Podíváme se na zápis ze 
zasedání zastupitelstva, 
které se konalo 17. 10. 2024  
od 19:00 v kanceláři starosty.

sešli jsme se v kompletní 
sestavě, ale opět bez 
zástupců z řad občanů.  
Tím bych rád zopakoval, že 
každé veřejné zasedání, je 
opravdu veřejné a můžete 
se přijít podívat. Program 
jednání zastupitelstva je 
vždy řádně vyvěšen, takže 
pokud by Vás nějaké téma 
zajímalo, budeme rádi, když 
nás přijdete podpořit.   

Naše jednání zahajoval  
bod jedna, který pojednával 
o rozpočtových změnách číslo 
11, 12 a 13/2024. Ty vzalo 
zastupitelstvo na vědomí. 

Bod číslo dva a také již tradiční 
schválení smlouvy o zřízení 
věcného břemene. Tuto smlouvu 
zastupitelstvo schválilo. 

Bod třetí byla žádost 
o příspěvek hospicu sv. Jana N. 
Neumanna – Prachatice. Zde 
zastupitelstvo hlasovalo také 
kladně a příspěvek schválilo. 

Čtvrtý bod upravoval právní 
vztahy zastupitelů k obci.  
Dle zákona musí zastupitelstvo 
vyslovit souhlas se vznikem 
pracovněprávního vztahu mezi 
obcí a členem zastupitelstva 
obce. Na tuto skutečnost obec 
upozornil audit při dílčím 
přezkumu hospodaření za rok 
2024, který zkoumal pracovně 
právní vztahy zastupitelů vůči 

obci. Nyní jsme tedy tyto 
vztahy projednali a schválili. 

V bodě pět jsme projednávali 
změnu rozpočtu číslo 
14/2024, tu po diskusi 
zastupitelé schválili. 

Šestý bod řešil záměr prodeje 
pozemku v k.ú. Rojšín. Záměr 
byl schválen. 

V posledním bodě Různé 
jsme diskutovali o možnosti 
získání dotace na čoV Rojšín. 
starosta a místostarosta byli 
pověřeni k získání dalších 
informací a podkladů. 

Václav Pecha ml.
místostarosta

Je mi líto, že mnozí z vás, 
po přečtení mého článku, 
nebudou mít dobrou náladu. 
Věřte nám, že nikomu ze 
zastupitelů není tato situace 
příjemná; snažíme se najít i jiné 
alternativní možnosti, jak ceny 
za odpad snížit, ale bohužel se 
nám to zatím nedaří.

Dovolte, abych vám na závěr 
popřál krásné prožití 
vánočních svátků a do nového 
roku vám přeji hlavně 
hodně zdraví. Není to o tom, 
se za každou cenu honit 
za dokonalým pořádkem, 
Vánoce jsou hlavně o tom, 
abychom si je užili v poklidu 
a v kruhu rodinném. 

Tomáš Jungwirth
starosta
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Vážení  
spoluobčané,

V době adventu na nás čeká 
mnoho povinností a starostí, 
ale i tak je potřeba zachovat 
především klid a pohodu.

Úvodem bych se chtěl vrátit 
k naší tradiční, velice pěkné 
akci, a to k rozsvícení vánočního 
stromu. Velice mě těší, že 
se tato společenská událost 
zařadila mezi oblíbené a hojně 
navštěvované akce. Jsem velice 
rád, že se každý rok scházíme 
v takovém počtu a můžeme se 
setkat a popovídat si se svými 
přáteli a sousedy. Tradicí se při 
této akci stalo i to, že mnoho 
aktivních žen peče cukroví 
a přinášejí ho na ochutnání pro 
všechny přítomné. Za to všem 
ženám, které nikdy nechtějí být 
jmenovány, patří veliké díky. 
o dalším zpestření se postarají 
i Zpěváčci z Brloha, kteří svým 
vystoupením vykouzlí úsměv 
na tváři většině návštěvníků. 
Výzdobu jsme se rozhodli tento 
rok dodatečně vylepšit pořízením 
závěsných ozdob. Nechtěl bych 
zapomenout ani na naše další 
části – Jaronín a Rojšín, kde 
se také scházejí při rozsvícení 
vánočního stromu a taktéž si 
vaří punč na zahřátí. V Rojšíně 
mají rozsvícení stromu ve stejný 
datum jako v Brloze, a proto se 
nemohu účastnit. V Jaroníně mají 
rozsvícení v sobotu, a proto jsem 
tento rok akci mohl navštívit. Byl 
jsem též potěšen hojnou účastí 
a přátelskou atmosférou, která 
zde vládla.

Během letošního roku jsme 
se rozhodli posílit vozový 
park pro údržbu naší obce. 
Vzhledem k tomu, že máme nyní 
v údržbě obce zaměstnaných 
5 soběstačných osob, jsme 
po delší úvaze rozhodli pořídit 
ještě jedno vozidlo značky 
Multicar, totožné s naší stávající 
„multikárou“, která prošla 
v letošním roce generální 
opravou. Pro multikáru jsme 

se rozhodli, abychom mohli 
například při zimní údržbě být 
flexibilnější a odklízet sníh 
na více místech zároveň. Co se 
týče zimní údržby, znova apeluji 
na občany, aby neparkovali 
svá vozidla na obecních 
komunikacích, protože tím brání 
průjezdu techniky.

Opět ten odpad…

Pro následující rok 2025 opět 
dochází ke změnám v odpadovém 
hospodářství. Nově je povinností 
obce sběr a likvidace jakéhokoliv 
použitého i nepoužitého textilu. 
Z prostranství obce zmizí 
nádoby na sběr textilu, protože 
nám dodavatelská firma zvedla 
nájemné na neakceptovatelnou 
částku. Veškerý textil budeme 
vybírat ve sběrném dvoře. 
Chápeme, že nádoby byly 
přístupné nonstop, ale bohužel, 
při ceně, kterou požadují 
za nájem pronájem těchto nádob, 
bude ekonomičtější vyměnit 
za sběr textilu do sběrného dvora. 
Vrátíme se ale k charitativním 
sběrům ošacení, které je stále 
použitelné, abyste ho mohli 
věnovat potřebným.

Jako další změna bude 
shromažďování dřevného 
odpadu(větve), pro další 
zpracování je NUTNÉ, abychom 
větve oddělovali. od začátku roku 
2025 větve nepatří do zelených 
kontejnerů, které jsou rozmístěny 
po obci. Větve je zapotřebí vozit 
pouze na místo k tomu určené. 
Před areálem kompostárny bude 
označené místo, parcelní  
č. 1786/2 a 1793/9 v k.ú. Brloh. 

Bohužel, odpadové hospodářství 
v naší obci je stále v záporných 
číslech. Hlavní příčinou je 
neustálé navyšování ceny 
za kilometr svozového auta 
a za tuny ukládaného odpadu. 
Dochází k navyšování 

vyvezených tun z naší obce. 
Jedním z důležitých příjmů 
do obecního rozpočtu je 
řádné třídění odpadů! 
společnost eCo-KoM, 
která zajišťuje zpětný odběr 
recyklovatelných obalů, platí 
za zajištění zpětného odběru 
a využití odpadů ze všech 
recyklovatelných materiálů 
– sklo, plast, papír. Proto 
je důležité nedávat odpad, 
který lze třídit, do nádob 
na komunální odpad. obsah 
těchto nádob jde pouze 
na skládku a za každou tunu 
platíme nemalé peníze. Mnoho 
lidí vnímá poplatek za odpad 
jako poplatek za popelnici, 
ale musíme na to nahlížet 
komplexně. Není to pouze 
nádoba před vaším domem, 

ale veškerý odpad, který 
vyprodukujeme – kompost, 
velkoobjemový odpad, tříděný 
odpad, stavební odpad 
i zmiňovaný textil.

Pro zajímavost na poplatcích 
za odpad a příspěvek od  
eKo-KoMu byl příjem zhruba  
1 milion korun, ale naše  
náklady za rok 2024 jsou  
1,5 milionu korun. 

od ledna 2025 dojde k navýšení 
poplatku za odpad. I po zvednutí 
poplatků budeme stále v mírné 
ztrátě.

Zastupitelstvo obce nechce 
dotovat odpadové hospodářství 
z obecního rozpočtu. Raději 
peníze využijeme k rozvoji obce.

Z jednání zastupitelstva obce
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Jak se vám v současné době 
v Brloze líbí?
JK: samozřejmě moc. Bohužel 
výměna generací způsobila, 
že mnoho lidí už neznám. 
Znám nebo znala jsem jejich 
rodiče, babičky. Je tady mnoho 
nových mladých rodin, což je 
dobře, Brloh tak bude i nadále 
vzkvétat.

ZK: Já už taky nejsem městský 
typ, ačkoliv jsem měl a mám 
české Budějovice moc rád.  

opravdu se dostavil, dal mi 
za pravdu a během půl roku 
nám školku opravili a dali 
do pořádku k naší spokojenosti. 
V následujícím roce začalo 
slučování školek a mě přidali 
k ředitelování další dvě školky 
v suchém Vrbném –  
v Železničářské a Krokově 
ulici. Bylo to náročné období, 
protože jsem měla na starosti 
tři objekty, 21 zaměstnankyň 
a nebylo snadné stmelit takto 
nesourodý kolektiv. To se mi 
nakonec asi podařilo, protože 
dodnes se mi kolegyně ozývají, 
pravidelně se scházíme 
(několikrát i u nás na chatě) 
a vzpomínáme.

ZK: Já jsem po vojně 
nastoupil jako učitel do školy 
na senovážném náměstí, dnešní 
název je VoŠ, sPŠ automobilní 
a technická. Tam jsem působil 
po většinu svého kantorského 
života. Mezitím jsme potavili 
v Brloze zděnou chatu a jelikož 
to tady Jana milovala, já jsem si 
to místo také oblíbil a hektarová 
zahrada potřebuje pravidelnou 
péči, zůstali jsme tu nastálo. 
Rád jsem využil nabídky učit 
na místní ZŠ a pracoval jsem 
tam jako učitel a asistent 
pedagoga 5 let až do důchodu. 
a byly to moje nejhezčí učitelské 
roky!

Vrátím se ke stavbě vaší chaty. 
Co vás vedlo usadit se v Brloze 
nastálo?
JK: Tady jsem prožila dětství. 
Jezdili jsme sem pravidelně 
za mými rodiči, po tatínkově 
smrti jen za maminkou, 
scházeli se tady s bratrem 
a jeho rodinou. Naše zahrada 
je veliká, vyžaduje celoroční 
údržbu a péči a jsme tu 
uprostřed krásné přírody. Ráda 
sem jezdí a naše dcera Hanka, 
která nám všemožně pomáhá. 
Můj tatínek byl sice učitel, ale 
zároveň i vášnivý zahrádkář 

a kutil. Maminka se věnovala 
hlavně květinám. abychom 
mohli tu vegetaci nějak krotit, 
potřebovali jsme dobré zázemí.

ZK: Trávili jsme tady každý 
víkend, převážně prací. Jana tady 
má spoustu známých. Řekli jsme 
si, že když už budeme stavět, tak 
s perspektivou prožití důchodu 
právě tady. Hrubou stavbu jsme 
s Janou postavili sami a tak 
k naší chatičce máme vztah 
opravdu silný.

Pro poslední číslo tohoto 
roku jsem o rozhovor 
požádala manžele 
Kloudovi. Paní Kloudová 
je brložskou rodačkou 
a nyní se s manželem 
v Brloze usadili natrvalo. 

Začněme tradičně,  
odkud pocházíte?
JK: Pocházím z Brloha. sice 
jsem se narodila v Praze, ale to 
z toho důvodu, že u maminky 
hrozily komplikace u porodu 
a tak jsem byla novorozenec 
z Podolí. Celé dětství a mládí 
jsem prožila v Brloze, bydleli 
jsme v budově kampeličky úplně 
nahoře. Proto jsem smutná, 
když teď vidím jen tmavou 
budovu bez svítících oken. 
Pod námi bydleli Hajduchovi. 
Můj bratr Pavel kamarádil se 
stáňou a já jsem držela partu 
s Pepíkem. scházeli jsme se 
v pokojíčku u naší babičky. 
Pavel se stáňou tam hráli 
hokej s opravdovým pukem, 
my s Pepíkem jsme trénovali 
cirkusové krocení lva a babička 
seděla v křesle a modlila se.

ZK: Já jsem opravdový 
Jihočech. Narodil jsem se 
v Písku, poté jsme se stěhovali 
do Tábora. Tam jsme bydleli 
kousek od rybníku Jordán, 
já tam prožil krásné dětství 
a při procházkách starými 
husitskými uličkami asi 
i získal zájem o historii. V mých 
15 letech jsme se stěhovali 
do českých Budějovic.

Kam směřovaly vaše kroky 
po skončení základní školy ?
JK: Šla jsem do Prachatic 
na pedagogickou školu. Bydlela 
jsem na internátě a užívala si 
studentského života. Po studiích 
jsem učila v brložské školce. 
Ředitelkou tam byla Marie 
lošková. Dodnes na ní velice 

ráda vzpomínám, protože to 
byla i přítelkyně, která pro mě 
měla vždy pochopení.

ZK: V č. Budějovicích jsem 
navštěvoval humanitní 
gymnázium a po maturitě šel 
na pedagogickou fakultu, kde 
jsem studoval studijní obor 
český jazyk-Dějepis. Poté jsem 
musel narukovat na tehdy 
povinnou vojenskou službu.

Paní Kloudová, máte za sebou 
bohatou hudební kariéru, 
povězte nám o tom
JK: už za mlada jsme 
se scházívali na lavičce 
u kampeličky, brácha hrál 
na basu a Pepík Hajduchů 
na kytaru. Později Pavel přivedl 
kamarády z českých Budějovic 
a tak vlastně vznikla country 
skupina Bobři, která měla 
i po mém odchodu ještě dlouhé 
trvání. Pak jsem se zamilovala 
a přešla do skupiny létavice. 
Po rozvodu s manželem jsem 
odešla bydlet do českého 
Krumlova k bratrovi. V té době 
za mnou přišli členové skupiny 
Minnesengři s nabídkou, abych 
šla k nim zpívat a vytvořit tak 
novou formaci skupiny. Nebylo 
to lehké rozhodnutí, protože 
už se jednalo o profesionální 
uměleckou činnost. Maminka 
se na to dívala s nedůvěrou, 
ale já jsem opustila kantořinu 
a udělala si profesionální 
přehrávky. Následoval náročný, 
ale ze zpětného pohledu velice 
pestrý a smysluplný způsob 
života. Muzika i zpívání mě 
bavily, poznala jsem mnoho 
osobností z branže, navštívili 
jsme spoustu krásných míst 
a nakoukli i do evropy.  
a to mám uchované navždy.

ZK: V té době folk hodně letěl. 
I když byli pak ve skupině jenom 
tři (Pavel Žalman lohonka, 
Pavel anděl Pokorný a Jana), 
dostalo se jim i odborného 

uznání kritiky. Působili v letech 
1980-85 a já měl to potěšení 
často si užívat jejich umění.

Jak jste se seznámili?
JK: Zdeněk psal básně a písňové 
texty, ty mě zaujaly, přes ně 
jsme se blíže seznámili a už 
jsme spolu 40 let.

ZK: Psal jsem a publikoval už 
na gymnáziu poezii, jezdil jsem 
na setkání mladých autorů 
a poznal i řadu tehdejších 
známých literátů. s Janou 
jsme se znali, zajímala mě 
folková scéna. Měli jsme 
v českobudějovické  Besedě 
Na sadech partu nadšenců 
a organizovali mnoho 
kulturních akcí.

JK: Vystupovali jsme tam 
na poetických večerech 
skvělého pražského recitátora 
Mirka Kováříka. V Besedě bylo 
vždy plno a byla tam báječná 
atmosféra.

ZK: společné zájmy, častá 
setkání a následně vzájemné 
sympatie nás daly dohromady. 
oba jsme byli rozvedeni a začali 
jsme spolu chodit už během mé 
vojny v Praze. Po mém návratu 
jsme bydleli v českém Krumlově 
u Pavla a v roce 1984 se vzali. 
Jana pak ještě rok zpívala.

Čemu jste se věnovali 
po přestěhování  
do Českých Budějovic ?
JK: Po odchodu z Minnesengrů 
jsem se vrátila ke kantořině. 
učila jsem ve školkách 
v Mladém, v Neplachově ulici 
a Kaplířově ulici. Po revoluci 
jsem šla do konkurzu a bylo 
mi nabídnuto místo ředitelky 
v MŠ v ulici V. Špály v suchém 
Vrbném. Školka v té době byla 
v hrozném stavu, tak jsem šla 
rovnou na magistrát města 
a pozvala pana primátora,  
ať se přijde podívat. 

Rozhovor
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ale mládí je pryč a tak miluju ten 
božský klid tady. Do Budějovic 
jezdíme už jen za kulturou 
a na nákupy (dobrovolně) a kvůli 
lékařské péči (z nutnosti). Tady 
je nám líp.

Nedovolí mi, abych se 
nezeptala na paní Vejvarovou.
ZK: Paní Vejvarová byla 
obrovská osobnost, typ 
obrozenecké kantorky. Byla 
velmi inteligentní, vstřebávala 
a také ráda rozdávala veškeré 
vědomosti. Byla bystrá až 
do konce života. Půlku obce 
tady učila němčinu. Hluboce 
jsem si jí vážil. ale musím ještě 
říct, že jsem měl moc rád i Jany 
tatínka pro jeho pracovitost, 
klid a rozvahu.

JK: Maminka byla velký vzor. 
Velice se zajímala o historii,  
v ní měla neuvěřitelné 
znalosti. častokrát jsem se 
snažila nachytat jí nějakým 

historickým chytákem,  
ale marně. Jejím koníčkem  
byli Rožmberkové a to jsem 
zdědila po ní.

Vrátím se k tomu, že vaše 
maminka nebyla nadšena 
z vaší hudební kariéry, vždyť 
pocházíte z hudební rodiny.
JK: Maminka se neorientovala 
ve folkové branži, neznala jí. 
Popravdě ona milovala vážnou 
hudbu. Takže těžko chápala, že 
je možné živit se tímto druhem 
umění.

ZK: Podle mě to babička brala 
tak, že zpívání s folkovou 
skupinou není povolání. ale já 
bych jí to nevyčítal. Pocházela 
z jiného prostředí, také věkově 
byla jinou generací. Vždyť kdo 
dnes umí hrát na citeru? a kdo 
dnes ví, co to vůbec je?

JK: Já jsem přišla ze školy 
domů a tam sedělo třeba 6 žen 
a mamka je učila hře na citeru. 
Brácha byl velmi dobrým 
klavíristou a harmonikářem. 
Mamka ale po mém návratu 
k učitelskému povolání byla 
spokojená.

Máte nějaký vzkaz pro čtenáře 
zpravodaje?
Za oba: užívejte si všech krás 
a radostí, které přináší žití 
v tomto útulném místečku 
zvaném Brloh. Vždyť nebe může 
být i na zemi..

Já vám moc děkuji za milý 
rozhovor, jsem ráda, že díky 
rozhovorům ve zpravodaji 
mohu poznávat další milé 
lidi. Hlavně vám přeji zdraví 
a poklidné prožití Vánoc.

Marcela Mádlová

Pozvání do knihovny

Stehlíková, Petra
 –  uRla
Štifter, Jan
 –  KRaJINa RoZTaVeNýCH ZVoNů
Vondruška, Vlastimil
 –  luCeMBuRsKá ePoPeJ III,  

slaVNá léTa (1348 - 1355)

– DeTeKTiVKy, THRilleRy
Bryndza, Robert
 –  ZáHaDNá oBěť
Březina, Jiří
 –  MIMo oBRaZ
Carter, Chris
 –  PoZoRoVaTel sMRTI
Coates, Darcy
 –  MRaZIVá sMRT
Cole, Daniel
 –  HaVRaN
Craven, M.W.
 –  BeZe sTRaCHu
Jašová, Jana
 –  KRuTý MěsíC; ZNIč To JMéNo
Kepler, lars
 –  NáMěsíčNíK
Marsonsová, Angela
 –  ŠesT RaKVí
McFadden, Freida
 –  TaJeMsTVí PoMoCNICe
Minier, Bernard
 –  luCIa; NeNáVIsT
Regan, lisa
 –  KRVaVá sPása

NAUČNá liTeRATURA PRO DOSPělÉ
Kasáček, Miroslav
 –  GoTTwalDoVy oPRáTKy
Moravec, Martin
 –  aDaM DolNíK - sVěT elITNíHo 

VyJeDNaVače

Matocha, Vojtěch
 –  PRaŠINa: KŘíDoVý PaNáčeK
Orsi, Tea
 –  VelKá KNIHa BáJNýCH PŘíŠeR
Peroutková, ivana
 –  ValeNTýNKa a sTaRé ŘeCKé BáJe
Santiago, Roberto
 –  FOTBAláCi - ZáHADA  

VáNOČNíHO TURNAJe
Sís, Petr
 –  PoDIVuHoDNý PŘíBěH  

esKyMo welZla
Smolíková, Klára 
 –  VesMíRNá ZásIlKoVNa;  

DuBáNeK a NočNí BouŘe
Soukupová, Petra
 –  DIVNé DěTI a sMuTNá KočKa
Stará, ester
 –  suPeRMáňa

NAUČNá liTeRATURA PRO DěTi
Pilátová, Markéta
 – HolčIčKa Ze ZNáMKy

BeleTRie PRO DOSPělÉ 
– ROMáNy
Boček, evžen
 –  aRIsToKRaTKa V česKosloVeNsKu
Denemarková, Radka
 –  čoKoláDoVá KReV
Hájíček, Jiří
 –  DRAK NA POlNí CeSTě
Javůrek, Štěpán
 –  suDeTsKý DůM III:  

ZáŘí 1959 - KVěTeN 1968
Joshi, Alka
 –  TaJeMsTVí Na KůŽI
lauren, Christina
 –  Na VáNoCe o DeN VíCe
Moyes, Jojo
 –  V CIZíCH BoTáCH
Nikolai, Maria
 –  sáGa oD BoDaMsKéHo JeZeRa:  

DCeRy ZíTŘKa
Poncarová, Jana
 –  DVoJí ŽIVoT
Soukupová, Petra
 –  MaRTa NeCHCe DěTI

Nové knihy

BeleTRie PRO DěTi
Griffiths, Andy
 –  ZTŘeŠTěNý DůM Na sTRoMě:  

130 PaTeR
Hartl, Patrik
 –  aNDulKa aNDula
Hunterová, erin
 –  KočIčí VálečNíCI - síla TŘí:  

ZaTMěNí sluNCe

Kinney, Jeff
 –  DeNíK MaléHo PoseRouTKy :  

ReCePT Na KaTasTRofu
Krolupperová, Daniela
 –  DVeŘe Ke sNu
Máj, Martin
 –  KRoNIKa lesa - PŘíPaD ZTRaCeNýCH 

JeŽKů
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Hrdinové FAST:
Zachraň své prarodiče

Divadlo

Adventní věnce

AKCe 1. třídy

Pečeme štrůdl a perníky

Halloween

Dne 21. 11. 2024 proběhlo 
v odpoledních hodinách 
v prostorách Základní školy 
Brloh setkání rodičů s dětmi 
se zástupci školy. Iniciátorem 
pozvání byla paní Klára 
Traplová a paní Jana Postlová. 
Tématem bylo tvoření 
adventních věnců. Ze strany 
školy byly zajištěny větvičky, 
vázací drátky i tavné pistole, 
ale také i pestré občerstvení 
pro návštěvníky. Děti si samy 
vytvořily své adventní věnce, 
které si pak s sebou odnesly 
domů. Toto setkání bylo velmi 
příjemné a navodilo nádhernou 
předvánoční atmosféru jak 
u samotných dětí, tak i u rodičů 
a zástupců školy. Bylo by moc 
fajn, kdyby se toto setkání stalo 
každoroční tradicí  . 

V rámci prvouky jsme se zapojili 
do celosvětové akce Hrdinové 
fasT (f = face = obličej,  
a = arm = paže, s =  speech = 
řeč, T = time = čas. Kampaň 
hrdinů fasT je pětitýdenní 
vzdělávací iniciativa, která 
zvyšuje povědomí o příznacích 
mrtvice a důležitosti rychlého 

Koncem září Jsme navštívili 
kamarády v mateřské škole 
v Brloze a společně jsme zhlédli 
loutkovou pohádku o červené 
karkulce.

Nejdříve jsme se na podzim pustili do pečení štrůdlu  
a před Vánocemi jsme si upekli a ozdobili perníčky.

Posledního října jsme i my 
v první třídě oslavili svátek 
Halloween. Nejdříve jsme 
navštívili kamarády v mateřské 
škole, potom jsme si upekli  
čarodějnické prsty a nakonec 
jsme si vyrobili nějaké duchy 
a ozdobili dýně.

Šárka Janurová

Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

jednání. obsah je založený 
na animovaných postavách. 
Hlavní postavou je chlapec 
časomil, který se stane 
hrdinou fasT poté, co se naučí, 
jak porazit zlou sraženinu, 
a zachrání život velehrdinů, 
svých prarodičů.
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na housle i na kontrabas. Kdo 
ví, třeba to někoho zaujalo a hře 
na smyčcový nástroj se bude 
v budoucnu věnovat.

starší Koťátka předvedla, 
jak umí být samostatná a jak 
zvládnou štrůdl. společnými 
silami strouhali jablka, dávali 
na těsto, zdobili, i upekli. Štrůdl 
byl vynikající. Úplně se po něm 
„zaprášilo.“

O smyčcových nástrojích

28. 11. jsme podnikli výlet 
do českého Krumlova. Nejdříve 
jsme načerpali vánoční 
atmosféru z krásné výzdoby 
v českém Krumlově a poté 
jsme se vydali do Základní Zdeňka Švarcová

umělecké školy, kde jsme zhlédli 
výchovný koncert o smyčcových 
nástrojích. Nejdříve jsme se 
dověděli, jaké jsou rozdíly mezi 
smyčcovými nástroji a pak 
jsme si mohli vyzkoušet hrát 

Podzimní Zprávičky ze Školičky

 Podzimní čas se chýlí ke konci 
a my se Vám znovu ozýváme 
s nahlédnutím do společných 
činností dětí ve školce i při 
pobytu venku.

První říjnové dny nám 
zpříjemnil cirkus se svým 
zajímavým programem 
a divadlo Divoloď s pohádkou 
červená karkulka. Dětem se 
zábavné programy líbily, a tak 
jsme v tomto duchu pokračovali 
při dramatizaci písničky: 
„Měla babka čtyři jabka“, kde 
se děti setkaly se skutečnými 
postavami. Přivítaly dědka 
Josífka, babku Marušku 
a čekaly, jaké mají pro ně 
připravené překvapení. Ti jim 
zazpívali, zatancovali mazurku 
a nechali děti nahlédnout 
do svých košíků. Kamarádi jim 
společně pomáhali spočítat 
jablka, zjistili, kdo jich má 
víc a spravedlivě je rozdělili. 

krásná pavoučína!“   a jeden 
strom dostal taky pěkný název. 
Paní učitelka se ptá: „Děti, jak 
se jmenuje tento strom?“

emička K.: „To je žaludovníček“. 
a všude kolem bylo ještě mnoho 
žaludovníčků. 

Nejlepší byly hry s lístky. 
Vyhazování do výšky, 
běhání po šustivém koberci, 
napichování listů na větvičky 
a na dřevěné hůlky. To prý byly 
kouzelné barevné meče.

Hledání domečků pro skřítky 
a pro zvířátka děti též bavilo. 
„Kde asi bude bydlet veverka 
a kde ježek?“ Nápadů bylo 
hodně, a tak jsme si zážitky 
přenesli do školky. 

Pochopili, že je důležité se 
dělit. Tak jako na začátku, tak 
i na konci zazněla písnička:  
„Měla babka…“

Jablíčka se Kuřátkům hodila 
i na zpracování. ukázali jsme 

si, jak se z jablíček dělají 
křížaly. Jeden den jsme krájeli, 
dávali na sušičku a druhý 
den ochutnávali. a jak všem 
šmakovalo. I těm, co jablíčka 
nemusí. Prý jsou „ty žížaly“ moc 
dobré. 

Při pobytu venku jsme si 
všímali změn podzimní krajiny, 
proměn počasí a reakce přírody 
na blížící se zimu. Nejkrásnější 
byla lesklá pavučinka třpytící se 
kapičkami rosy. od Páti dostala 
nové pojmenování: „To je ale 
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emička B.: „Mám tě ráda 
paní učitelko a všechny paní 
učitelky a přeju vám veselé 
Vánoce.“

Honzík: „Nebo jim dám dárek, 
ale nevím jaký.“ 😊

Johanka: „Přeju celýmu 
Vesmíru hezké Vánoce.“

Žofinka: „Hezké Vánoce a aby 
byli všichni zdraví.“

Davídek H.: „Aby se měli rádi.“

emička K.: „Všechno nejlepší 
k Vánocům, ať se jim líbí 
stromeček a dárečky.“

„VeSelÉ VáNOCe VŠeM“ 
přeje Ondrášek a my všichni ze 
školky se připojujeme.

Ještě jedna perlička pro 
pousmání.
Po obědě se Anežka prohlíží 
a říká s nadšením:
„Já se začínám zvětšovat.“  
a hladí si bříško. 

Možná, že se většina z nás 
po Vánocích taky trochu 
„zvětší.“

Mladší děti navštívily obchod 
pana ježka Bodlinky. Prohlédly 
si jeho zboží, nakoupily sladké 
dobroty, ovoce i zeleninu plnou 
vitamínů. Role si pak vyměnily, 
staly se prodavači. Všechno 
zboží mizelo kvapem z pultu.

31. 10. se naše třída proměnila 
v rej duchů, kostlivců, draků, 
dýní a čarodějnic. slavili 
jsme halloween. ukázat 
se v kostýmu, zatančit si, 
zaskákat, plnit různé disciplíny 
a u toho si zakřičet na celé kolo-

to je teprve zábava. Honzíkovi 
R. se hluk zalíbil tak, že stále 
mluvil nahlas, teda spíš křičel 
i u oběda. Po napomenutí paní 
učitelky souhlasně dodal:
„Já jsem dost hlasitej. Fakt.“  

V listopadu jsme měli v naší 
školce dva naučné programy 
z eko centra Šípek. První 
s názvem: „Netopýr nebo myš?“ 
a druhý: „Motýlí tajemství“. 
Získali jsme nové znalosti 
a s chutí se pustili do her 
a kvízů. Prý jsme obstáli. 

Pátého prosince k nám 
do školky zavítal Mikuláš 
s anděly a čerty. Děti se na tuto 
návštěvu těšily, ale i obávaly 
jako každý rok. Pilně se 
učily básničky, písničky, aby 
předvedly, co se naučily, a aby 
jim to když tak pomohlo před 
„bránou pekelnou“. Bály se 
zbytečně, u nás velké zlobiváky 
nemáme. Vydali se tedy jinam.

Vyposlechli jsme pohádku: 
o líné veverce a příští týden 
jsme měli v obou třídách téma: 
„Ježeček“.  Nejstarší děti se 
pustily do výroby ježka ze 
dřeva. Bravurně, a hlavně bez 
nehody vyrobily tohoto fešáka.

Na závěr zpráviček posíláme 
čtenářům přání k Vánocům  
od našich dětí:

Vojtík R.: „Štěstí, a ať mají 
hezký Vánoce.“

Vojtík H.: „Já bych jim poslal 
kytku.“

Váša: „Přeju jim zdraví, štěstí 
a veselé Vánoce vinšuju.“

Hyneček: „Hasičům přeju, aby 
měli hezkej den.“

eliška: „Ať jsou zdraví.  
Ať se jim líbí Vánoce.“ Za Koťátka a Kuřátka 

Dana Hamanová

Děkujeme žákům třetí a deváté třídy  
za udržení této krásné české tradice.  

Paní Veselé děkujeme za zhotovení perníkové chaloupky, 
která se všem líbila a výtečně chutnala jako vždy.
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informace z obecního úřadu

Provoz pošty partner mezi svátky:
Pondělí 23. 12. 7:30 – 11:30 12:30 – 17:00

Pátek 27. 12. ZaVŘeNo

Pondělí 30. 12. 7:30 – 11:30 12:30 – 17:00

Úterý 31. 12. 7:30 – 10:00

Otevírací hodiny v době vánočních svátků

Pozor změna!
Od 1. 1. 2025 nepatří větve do zelených kontejnerů,  

větve je nutno oddělovat. Místo k tomu určené je před kompostárnou  
(za areálem zemědělského družstva)

svoz odpadu bude probíhat dle svozového plánu,  
tj. 25. 12. 2024 a 1. 1. 2025 – týká se Brloh a osady. 

Kuklov pouze 1. 1. 2025.

Obecní úřad:
Dne 23.12. 2024 otevřeno  

pouze do 7:30 – 12:00;  
od 24. 12. 2024 do 1. 1. 2025 zavřeno.

Knihovna
od 23. 12. 2024 do 3. 1. 2025 

bude knihovna  
uzavřena.

Poplatky 2025
Poplatky bude možné platit od 6. ledna 2025.

od 6. 1. 2025 do 30. 6. 2025 je splatnost poplatků za odpady a psy. Za psy je vše beze změny, 
u odpadu máme změnu ceny. Variabilní symboly jsou stejné. Podklady k platbě obdrží mailem ti, 

kteří email uvedli do kontaktů.
  Změna částky u poplatku za odpady:
  Poplatník s TP  950 Kč
  Poplatník s TP 200m od svozové trasy 713 Kč
  Rekreační objekt  950 Kč
  Rekreační objekt 200m od svozové trasy 713 Kč

Další změna ceny je u fo a Po podnikajících na území naší obce, kteří mají s obcí  
uzavřenou smlouvu o využití odpadového hospodářství. 

Změna je u ceny za svoz a likvidaci odpadu (biologický odpad, papír, plast, sklo a kovy) - 
350 Kč bez dph za rok. ostatní zůstává beze změny.  

Ceník je k nahlédnutí na oÚ v Brloze nebo webových stránkách obce.

Veškeré změny je třeba nahlásit do 30 dnů. Poplatky se platí na poště Partner v Brloze.
V případě dotazů volejte 380 745 067 nebo pište postapartner@obecbrloh.cz

Říjen František Ondřich 91 let Jaronín

 Karel Freylach 85 let Brloh

 Marie Ondrášková 86 let Rychtářov

 

listopad Jan Hrubeš 80 let Rojšín

 Marie Tanzerová 85 let Jánské údolí

Prosinec Marie Zdychyncová 84 let Brloh

 Julius Klaschka 65 let Brloh

Blahopřání
jubilantům

Společenská rubrika

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme  
a přejeme do dalších let hodně štěstí a spokojenosti. 

ať prožijete další léta ve zdraví, s úsměvem na tváři a v pohodě,  
v blízkosti svých příbuzných, přátel a známých.

Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75 a 80 let.  
od 80 let pak každoročně. Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali a odevzdali souhlas se 

shromažďováním a zpracováním osobních údajů na obecním úřadě v Brloze.  
Totéž platí i pro dárkové balíčky (a to od 70 let).

Děkujeme všem přátelům a známým, kteří doprovodili Marii Borovkovou na její poslední cestě. 
Děkujeme všem, kdo s námi sdíleli bolest a smutek z jejího odchodu i za slova útěchy.

Milan Borovka s rodinou
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uzavřít sňatek na Kuklově, a tak jsme tam 
oddávali dvacetkrát. Další dva sňatky byli 
v přírodě v okolí Brloha a v místním kostele.

Novomanželům přejeme na jejich společné 
cestě životem vše dobré.

Svatby 2024

V letošním roce došlo ke zvýšení správního 
poplatku za sňatek na jiném místě než je 
určeno Zo Brloh kterou je obřadní síň  
na oÚ v Brloze, tedy ve zřícenině kláštera 
na Kuklově, či jiném místě zvoleném 
snoubenci na 3 000 Kč. ani podstatné  
navýšení této částky neodradilo snoubence 

Novomanželé  
Malých

Novomanželé  
Matouškovi

Novomanželé  
Vaníčkovi

Novomanželé  
Valentovi

Alena Bombalová,
matrikářka

letošní tradiční setkání seniorů se konalo  
23. listopadu 2024 v kulturním domě 
v Brloze.

o kulturní program se tentokrát postarala 
děvčata z tanečního kroužku pod vedením 
anny Tomanové a lenky Švarcové a zpěváčci 
z Brloha pod vedením Kláry Remsové. 

Alena Bombalová,
matrikářka

Setkání s důchodci

K tanci a poslechu hrála kapela K-Club. 
Nechybělo ani občerstvení, dobré vínko, 
veselá nálada, zpěv a tanec. Děkujeme všem 
seniorům, kteří přišli ať už si zatancovat, 
zazpívat, nebo si popovídat se sousedy 
a známými, ale zároveň nás mrzí malá účast 
na této každoroční akci.

Poděkování patří i dětem z družiny za dárečky, 
které vyrobily seniorům a všem, kteří se 
organizačně podíleli.
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seniory není při dnešních 
cenách až tak závratná částka 
za celý den plný zábavy, přátel 
i nějakého poznání.

Teď již k samotnému zájezdu. 
Tentokrát jsme se s paní 
Masáčkovou z CK oceán dohodli 
na výjezdu na zámek lnáře 
a lihovar v Blatné. Neměli jsme 
naplněnou kapacitu autobusu, 
ale ani to nás neodradilo 
od toho, abychom si výlet užili.

Jako první zastávka byl zámek 
v obci lnáře. Zámek není 
ve vybavení nijak honosný, 
ale mohli jsme si prohlédnout 
nástěnné fresky s prvky antické 
mytologie. Vybavení zámku bylo 
zničeno a rozkradeno po  
2. světové válce, kdy byl zámek 
znárodněn a využíván jako sídlo 
různých institucí. Vybavení 
tedy nebylo nijak ohromující, 
ale prohlídku nám zpestřila 
svérázná průvodkyně.   
Po sametové revoluci došlo 
k navrácení zámku původním 
majitelům a těm se až 
v posledních letech podařilo 
zámek částečně obnovit.

Ve středu 25. září se konal 
zájezd pro místní seniory. 
Musím se přiznat, že 
do poslední chvíle jsme 
rozmýšleli, zda zájezd 
uskutečníme, protože zájem 
zpočátku nebyl úplně velký. 
Chápu, že některé může odradit 
cena zájezdu, ale vždy to 
nastavujeme tak, že naši senioři 
si platí pouze vstupy a celou 
dopravu, což je částka, která 
je nejvyšší hradí obec. Pokud 
bychom k tomuto nepřistoupili, 
cena by byla mnohonásobně 
vyšší. ale na druhou stranu, 
přiznejme si, 350 Kč pro místní 

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Zájezd pro seniory

Poté nás čekal přejezd do města 
Blatná. Tam jsme dostali rozchod 
na oběd a kávu, a poté už naše 
kroky mířily do zámeckého 
lihovaru Blatná. Hned na úvod 
jsme byli usazeni do příjemně 
vyhřáté místnosti, kde se nás 
ujal vrchní sládek a pověděl nám 
o historii lihovaru a v současné 
době i minipivovaru Blatná. 
Dostali jsme ochutnávku 
výrobků – Blatenskou slivovici 
(tu já tedy vynechala, ale údajně 
byla velmi dobrá) a griotku. Pan 
fried, který nás prováděl, byl 
velmi hovorný a milý a dokázal 
zodpovědět mnohdy i záludné 
otázky našich účastníků 
zájezdu. Viděli jsme i proces 
zpracování ovoce a dostali jsme 
se i do sklepa plného sudů,  

kde zraje whisky. Zdrželi jsme se 
tam natolik, že jsme ani nestihli 
prohlídku zámku, která byla 
v plánu. Proto jsme se mohli 
projít oborou v zámku Blatná, 
a kdo už měl nachozeno až příliš, 
tak si odpočinul u piva místní 
výroby. Pan sládek mnohé 
nalákal na ochutnávku místního 
piva Kohout. 

Po nákupu v podnikové 
prodejně lihovaru už naše cesta 
směřovala k autobusu a vydali 
jsme se směrem do Brloha. 
Myslím, že jsme si všichni 
výlet užili, počasí nám přálo, 
a doufám, že se příští rok 
sejdeme v hojnějším počtu.

Chci poděkovat hlavně naší 
dlouholeté průvodkyni Janě 
Masáčkové a CK oceán 
za realizaci zájezdu. Dále chci 
poděkovat obci Brloh, bez jejíž 
finanční pomoci bychom zájezdy 
nemohli konat, a hlavně chci 
poděkovat všem, kteří si s námi 
celý den užili. uvidíme se příští 
rok na dalším výjezdu.

Marcela Mádlová
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sDH Brloh, kteří na úkor 
svého volného času, pomáhají 
s organizací našich akcí během 
celého roku.

Dne 12. 10. se po naléhání 
četných příznivců konal již 
jednou odložený koncert domácí 
bluegrassové skupiny Nočník. 
Plakát nám sliboval i tajemného 
hosta, jímž se nakonec stala 
zpěvačka Jana Kloudová. 
Do brložského kina přišlo kolem 
60 fanoušků, kteří nadšeným 
potleskem odměňovali se 
zápalem hrající skupinu. členové 
kapely pobavili návštěvníky 
nejen písničkami, ale i příhodami 
ze života, což přispělo ke skvělé 
náladě všech. Že se jednalo 
o super zábavu, dokazovalo i to, 

Koncert kapely NOČNíK

Již tradičně se třetí sobotu 
v říjnu konala „netradiční“ 
soutěž v požárním útoku 
o pohár sDH Brloh. Netradiční 
je soutěž v tom, že si členové 
družstva, těsně před soutěžním 
pokusem, losují, jaký post 
poběží. stává se tedy, že 
sportovci zvyklí běhat jen 
deset metrů k základně musí 
zvládnout stometrový „sprint“ 
k terčům. 

letos soutěž vyšla na 19. října 
a zúčastnilo se jí 14 družstev 
mužů a 12 družstev žen. 
Všechny týmy se s netradičním 
provedením popasovali velmi 
dobře a k vidění byly podařené 
útoky.

V kategorii mužů zvítězili Nové 
Homole s časem 19,79, druzí 
byli kluci z Netřebic a třetí 
místo obsadil Třísov B. Hned 
za nimi (pouze o 4 setinky) se 

Hasičská soutěž v „netradičním“  
požárním útoku o putovní pohár SDH Brloh

za SDH Brloh  
Vlastimil Vacek

Za kulturní komisi Brloh  
Jan Postl

že nám kluci zahráli asi tak 
6× „ ale už opravdu poslední 
písničku“.  a když se jim 
teda s velkým úsilím podařilo 
oficiálně ukončit koncert, 
stejně se potom ještě chopili 
svých nástrojů a ve výčepu 
hráli dál. Pevně věřím, že 
příští rok se tento povedený 
koncert bude opakovat. oni 
nám to také kluci tak trochu 
slíbili. 

na krásném 4. místě umístili 
muži z Brloha, čímž částečně 
odčinili loňský nezdar. Mezi 
ženami obhájilo vítězství Dolní 
Bukovsko s časem 22,87, druhé 
byli Křenovice a třetí Budilov D. 

Na závěr bych chtěl využít 
příležitosti a poděkovat členům 
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poděkovat všem, kteří připravili 
výborné vánoční cukroví a že ho 
tento rok bylo opravdu hodně, 
ráda vidím, že se na přípravě 
kulturních akcí podílí i naši 
spoluobčané a rok od roku se 
počet druhů cukroví navyšuje. 
Děkujeme i trhovcům za pěkné 
výrobky, Václavu litvanovi 
za ozvučení a všem zastupitelům 
za spolupráci a přípravu punče 
a dalším, kteří pomáhali 
s technickou přípravou.

z Brloha pod vedeném Kláry 
Remsové a Jana čížka.

Nechyběl ani jarmark 
od místních výrobců. Pro 
zahřátí se podával punč pro 
dospělé i děti, horká čokoláda 
a grog, nezbyla nám z ničeho 
ani kapka. 

Zvláštní poděkování patří 
Kláře Remsové, Janu čížkovi 
za přípravu kulturního 
programu. Jako další musíme 

Počítali jsme, že přijde okolo 
50 dětí a ve skutečnosti jich 
bylo 103. Všechny děti za účast 
dostaly odměnu. Jsem moc ráda, 
že se akce podařila, i počasí nám 
přálo. Budu se těšit na příští 
Halloween.

Děkuji kamarádům, rodičům, 
babičkám, sourozencům 
a ostatním příchozím za účast 
a doufám, že se jim akce líbila.

Dovolím si k této akci  
dodat pár slov. 

Když za mnou děvčata přišla, 
že by chtěla uspořádat 
halloweenskou stezku, tak 
jsem si říkala, jestli to není 
příliš velké sousto, protože 
vím, co obnáší příprava 
dětského dne. Musím 
ale smeknout klobouk 

, protože organizaci 
zvládly skvěle. Rádi vidíme 
iniciativu k jakékoliv akci 
z řad obyvatel. Míšo, Rózko, 
a všichni, co jste se na akci 
podíleli, děkujeme.

Pro začátek bych chtěla moc 
poděkovat všem, kteří se 
na přípravě této akce podíleli. 
Především panu řediteli a oÚ 
za možnost jejího uskutečnění. 
ono se to může zdát lehké, 
ale bylo to skutečně náročné 
- kostýmy, výběr a výzdoba 
stanovišť. Kamarádi ze školy, i ti, 
co ji již opustili, velmi svědomitě 
s dětmi pracovali, a to tak, aby 
si děti zábavu užily i aby byly 
v bezpečí. Účastníků bylo hodně. 

Halloweenská stezka

Michaela Kadlecová

Marcela Mádlová

Marcela Mádlová

V druhé polovině roku se 
nám podařilo uspořádat dva 
hospodské kvízy. Tak se jen 
krátce zmíním o této oblíbené 
akci. ani v jednom případě 
se nám nepodařilo, aby se 

už potřetí jsme se sešli 
u kampeličky na rozsvícení 
vánočního stromu. Tento rok 
jsme posunuli začátek akce  
o 30 minut, ale už před  
17. hodinou stálo 
na prostranství mnoho občanů, 
kteří už se nemohli dočkat 
až nasají vánoční atmosféru 
a setkají se se svými přáteli 
a známými.

Hlavním programem bylo 
hudební vystoupení Zpěváčků 

Rojšín

Brloh

Hospodské kvízy

Rozsvícení vánočního stromu v Brloze

zúčastnilo magických 20 týmu. 
V říjnu bylo 18 a v listopadu 
i s náhradníky nakonec 19 týmů. 
Rozhodně ale kvůli tomu nejsme 
smutní. Jen pro představu, 
na obou kvízech bylo přes  
90 soutěžících, což je 
neuvěřitelné a my vám za váš 
neutuchající zájem moc 
děkujeme. slibujeme, že příští 
rok si budete opět moci poměřit 
vaše znalosti. Teď už jen krátce 
k výsledkům. Říjnový kvíz 
vyhrál tým RODiNNÝ KlAN, 
na druhém místě byl tým CPDM 
A PŘáTelÉ a třetí skončil 
tým NeViM. listopadový již 
osmý brložský kvíz ovládl opět 
RODiNNÝ KlAN a na jaře bude 
bojovat o hattrick. Druhé místo 

si pohlídal JáMA TeAM 
a na bednu se konečně dostal 
tým ŽiVOT Je HRA, kterým 
to vždy utíkalo o pár bodíků. 
Těšíme se na vás v příštím 
roce a PIJTe s RuZuMeM.

Jan Postl ml.
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při zajištění této akce.  
Že se povedla, o tom svědčí 
spokojenost přítomných.

Vážení spoluobčané, ččK Vám 
přeje klidné a spokojené prožití 
svátků vánočních v kruhu svých 
rodin a nejbližších. Do nového 
roku přejeme pevné zdraví, klid, 
spokojenost a radostně prožitý 
každičký den.

Při dobré zábavě nám čas rychle 
utekl, my se opět můžeme těšit 
na příští setkání. Děkuji panu 
starostovi T. Jungwirthovi,  
že mezi nás, tak jako každý 
rok, opět přišel i když má nyní, 
v prosinci, těch akcí hodně. 

Děkuji P. Králové, K. Petříkové, 
všem přítomným členkám 
výboru ččK, paní Daně sixlové, 
pracovníkům obecního úřadu 
a školní kuchyni za pomoc  

Tmavé pokroucené obrysy stromů vystupovaly 
z bílé šedi. Nepohnul se ani lístek, natož vývěsní 
štít kovářství na rojšínské návsi. sýkorky 
odmítaly poskakovat po smutných větvích, psi 
štěkat a drakové, nebo snad i draci létat. Kam 
oko dohlédlo, a to nebylo daleko, se rozprostírala 
beznaděj. Takové bylo dopoledne třetí říjnové 
soboty v Rojšíně.

Za osvětlenými okny se do husté mlhy upíraly 
zadumané pohledy dospělých, kteří nechtěli 
uhasit záři v očích svých dětí, jež se těšily 
na tento den snad celý rok. Nechtěli je zklamat 
tím, že z dnešního svátku draků nebude nic. 
Nechtěli jim říct, že zůstanou doma a budou 
muset čekat dalších tři sta šedesát pět dní.  
avšak sami dospělí se s tím již smířili.

Hrobové ticho prořízl zvuk zvonu, který 
ohlašoval pravé poledne. Možná to byla ta 
rozhodující chvíle a draci poznali, že už je čas. 
Vysoukali se ze svých slují a mohutnými křídly 
popohnali mlhu k východu. Kotlina Blanského 
lesa se vyloupla do krásy a nejen nad Rojšínem 
se objevila polojasná obloha. Děti vystrnadily 
své rodiče z gaučů, na kterých byli uvelebeni 
v poobědní siestě a v naději, že to v podobné 
poloze doklepou až do večera.

Na hodinkách padla třetí odpolední a na nebi  
se objevily první vlaštovky, pardon, draci.  
stále se nepohnul ani lístek, zato udýchaných 
malých i velkých běžců nad očekávání přibývalo. 
avšak pouze těm nejtrpělivějším se podařilo 
dostat své pestrobarevné draky do výšin, až 
na samý konec stometrového lanka, kde už to 
pořádně foukalo.

Ten, kdo nebyl natolik trpělivý, nebo se už 
dostatečně naběhal, si mohl odpočinout jako vždy 
u bohatého občerstvení, které připravili Rojšínští. 
Na odbyt šel především rum, čaj a hromady 
buchet, bábovek a muffinů.

okolo páté odpolední se dostavil i vítr. Byl to spíš 
vánek, ale draci na provázku radostně létali ještě se 
začínající tmou. Teprve, když nebylo vidět na krok, 
byl i poslední z nich bezpečně uložen na své místo. 
Pokud jste však během podzimu nastražili uši, 
mohli jste zaslechnout, jak ve skříních, kufrech 
od aut, garážích, sklepech i půdách jemně, přesto 
netrpělivě ševelí, připraveni opět hromadně 
prozkoumat nebe nad Rojšínem.

J. Nerudy a paní Vlasta 
salzerová, která přednesla zápis 
ze svého památníku. Ten ji tam 
věnoval v roce 1947 nadlesní 
Jaroslav Virt.

Jirka Veverka ml., Petr urban. Bez Vás bychom 
jenom tvárnice vozili 2 měsíce.

Chci poděkovat také sousedům na „Klondajku“, 
za toleranci a pochopení při blokaci ulice.

Mockrát Vám děkujeme  
Arny a Jiřka

Posezení s mikulášskou nadílkou

Poděkování

Jana Němcová

M.Anderlová

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Drakiáda 2024

V pátek 6. prosince uspořádal 
výbor českého červeného 
kříže adventní posezení pro 
své členy a obyvatele domu 
s pečovatelskou službou.  
Je to naše pravidelná akce 
a letos jsme se sešli již 
po devatenácté. Na zahájení 
vystoupila děvčata z kroužku 
a. Karlové. Pásmo básniček 
a písniček s nimi docvičily paní 
a Tomanová a l. Švarcová.  
Moc se jim povedlo. Vždy 
nejvíce očekávaný je příchod 
Mikuláše s čertem. Tentokráte 
jsme byli mile překvapeni, 
protože čert si přivedl své 
dva roztomilé potomky, malé 
čertíky. Ti roznášeli dárky 
a kaštany, protože uhlí je pro 
ně nedostatkové zboží. Mikuláš 
přivítal nové obyvatelky domu, 
které se přistěhovaly docela 
nedávno a požadoval za balíček 
sladkostí písničku, básničku 
nebo koledu. Musím přiznat, že 
letos nám to zpívání moc nešlo. 
Měli jsme sice své zpěvníčky, 
ale brýle zůstaly doma.  
se zpěvem lidových písní to bylo 
lepší. Vše však napravily paní 
Milena Dosková, která krásně 
přednesla Baladu rajskou od  

Tímto chci poděkovat všem kamarádům 
a známým za výpomoc při pracích na opravě 
tarasu, jmenovitě těmto lidem: fanda Šimeček, 
Jindra Hummler, Patrik Jenšík, Honza Zeman 
ml., Honza Ziegelbauer, Kuba Ziegelbauer, 
Dan Šmejkal, Roman Švarc, fanda Vávra, Jirka 
Prener, Venca Pirtyák, Kamil Tyl, Petr stropek, 

„Až bude smutno ti, jdi do lesa, kde najdeš místa milá,

kde v jeho zeleni je Bůh, láska, krása a síla.

V lásce a úctě měj vždy dílo stvořitele,  
ať velké je či malé jako beruška,

tak bude milována všemi Hudecova Vlastička“.
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Tříkrálová sbírka

Jak se zpívá v jedné písni „Rok 
opět jeden života uplynul nám,“ 
je tu advent a také příprava 
sbírky. Pokladničky jsou již 
zapečetěné a čekají na štědré 
dárce. V Rojšíně bude obchůzka 
králů v sobotu 4. 1. 2025 
odpoledne, v neděli 5. 1. 2025. 
opět bude možnost přispět 
po mši sv. před kostelem. 
V Brloze se bude koledovat 
v sobotu 11. 1. 2025 a v neděli 
12. 1. 2025. Děkuji všem kdo 
přispívají, nejen do kasiček, ale 
třeba i přes QR kod, možností 
ke konání dobrých skutků je 
vždy dost. 

Klidný advent a radostné svátky 
vánoční přeje

 

 

Vážení dárci, 

blíží se čas, kdy k vám přicházejí tři králové. Jako vždy přinesou radost  

a boží požehnání s cílem spolu s vámi pomoci lidem v nouzi.  

Od 1.  do 14. ledna vyrazí koledníci k vašim domům a dveřím na koledu.  

Pokud krále s kasičkou nepotkáte, jsou i jiné možnosti, jak se do sbírky zapojit a 

přispět. V minulých letech se velmi osvědčily statické pokladničky, proto jsme i 

letos domluvili několik míst, kde budou umístěny a bude možné do nich přispět 

během pracovní doby těchto míst.  

Bude zde pro vás připravena i svěcená křída, kalendářík a obvyklý cukr. 

Pokladničky najdete do 14. ledna 2025 na těchto místech: 

Kostel sv. Michaela archanděla, Náměstí, Křemže 

Obecní úřad Křemže, Náměstí 35, Křemže 

Obecní úřad Holubov, Holubov 35 

Obecní úřad Brloh, Brloh 23 

Železářství Iška, Budějovická 81, Křemže 

Květinová síň Bromelia, zásilkovna, Náměstí 7, Křemže 

Koloniál Pelech Jiří, Holubov 248 

Potraviny Coop, Brloh 56 

Rádi bychom moc poděkovali všem místům za možnost umístění pokladničky a 

za velikou vstřícnost.  

 

 

 

On-line příspěvky 

Na webu Tříkrálové sbírky www.trikralovasbirka.cz najdete všechny 

možnosti, jak on-line přispět. Opět bude otevřena aplikace online kasička. 

Pokud chcete pomáhat přímo u nás, pak po zadání darované částky zadejte 

PSČ 38203, případně 38206, příspěvek se připíše pod Diecézní charitu České 

Budějovice, kde jsme registrováni (Křemže, Holubov, Brloh). Můžete také 

využít dárcovskou SMS. Sbírka je otevřená celoročně. 

 

Přispívat lze bankovním převodem na účet 66008822/0800 u České spořitelny, 

variabilní symboly pro záměry sbírky na našem území jsou pro Křemži 

777921002, pro Brloh 777921003 a pro Holubov 777921004.  

Pro vaše příspěvky můžete využít i QR kódy, a to do 31.1. 2025. 

 

Doufáme, že se společně s třemi králi uvidíme v lednu při koledě u Vašich dveří, 

ale pokud ne, že si najdete ten nejvhodnější způsob pro Váš dar a zůstanete 

nám věrni. 

 

Děkujeme za Vaši štědrost. 

Helena Čížková, Alena Nováková 
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Za tu dobu, co píšeme články do brložského 
Zpravodaje, se domníváme, že už o zdejších 
včelařích a včelaření víte teoreticky všechno. 
a tak jste si určitě povšimli, že počet našich 
členů klesá a stejně tak i počet námi chovaných 
včelstev, ale i celkový počet včelstev nacházejících 
se v působnosti naší organizace. Ta zahrnuje 
katastrální území obcí Brloh, Nová Ves, Chmelná, 
Jaronín, Kuklov, Rojšín, Janské Údolí a Rohy 
a na nich chová našich 36 členů (od 1. 1. 2025 jich 
bude 32) celkem 283 včelstev. Ještě zde jsou včelstva 
včelařů z jiných základních organizací čsV, takže  
je zde celkem 309 registrovaných včelstev na 43 
stanovištích. Před 10 lety zde mělo například  
41 členů téměř 450 včelstev, kdeže ty časy jsou? 
Není tedy čas na to, zamyslet se, zda (ne)začít 
včelařit? K rozhodnutí Vám může napomoci níže 
uvedených 5 důvodů, které uveřejnila na stránkách 
www.vcelstva.czu.cz Provozně ekonomická fakulta 
české zemědělské univerzity v Praze.

1. MeD 
Pro většinu zájemců o chov včel bude tím 
nejzajímavější lákadlem především jeho výsledný 

produkt, tedy med. sladká hmota s podmanivou 
chutí a vůní. Kdo neochutnal med, který je ještě 
vlažný, protože byl před chvilkou v úle plném 
včel, pro toho to bude úžasný zážitek. Začínající 
včelař se ho pravděpodobně dočká již v prvním 
roce včelaření. Rozhodně ale nelze počítat, že se 
bude jednat o desítky kilogramů na včelstvo, spíše 
jednotky. Pokud se do včelaření pustíte například 
proto, že ušetříte za med kupovaný, budete 
zklamaní. Po prvotních investicích a času, který je 
třeba včelaření věnovat, Vás kilogram medu vyjde 
podstatně dráž, ale bude výborný a hlavně Váš.

2. ČAS A PRáCe 
Je-li Vaše představa o včelaření, že 2-3× do roka 
vytočíte med a tím práce okolo chovu včel končí, 
jste na omylu. Včelám je třeba věnovat podstatně 
více času a péče a to nejen od jara do podzimu. 
Zmíněné medobraní je jen třešinkou na dortu 
a odměnou pro včelaře za celoroční úsilí. Pokud 
si tedy nenajdete v sezóně 1-2 víkendy měsíčně 
na včelaření, nebude tento koníček tím pravým. 
Je pravda, že včely jsou více méně samostatné, 
ale z výsledku svého včelaření nejspíš nebudete 

5 důvodů proč (ne)včelařit

R. Pőschlová

mít velkou radost, pokud včelám neposkytnete 
potřebnou péči. Berte včelaření třeba jako možnost 
fyzické aktivity na čerstvém vzduchu, která je 
spíše relaxací a koníčkem se sladkou odměnou.

3. KONíČeK vs. PeNíZe 
Jako každý koníček i chov včel je poměrně 
nákladnou záležitostí. Pokud hodláte včelařit 
pouze pro potěšení a med pro vlastní spotřebu 
a obdarování příbuzných, počítejte s investicí 
okolo 50 000 Kč. Ty zahrnují pořízení čtyř úlů 
a jejich osazení oddělky (menší počet včelstev 
není příliš efektivní, pokud o včelky přijdete, 
nemáte již možnost odchovat si vlastí oddělky), 
nákup medometu, pomůcek pro práci se včelami 
a vytáčení medu. Na některé vybavení lze čerpat 
dotace, které tuto částku poníží. 

V případě, že přemýšlíte o tom, že se pustíte 
do včelaření jako zdroje obživy nebo přivýdělku 
i to je možné, ale pozor! Přeci jen se jedná 
o činnost, ve které se člověk učí praxí a proto 
by investice do většího počtu včelstev, mohla 
přinést spíš než užitek zklamání. Nezapomínejte 
také, že výnosnost včelích produktů, je z největší 
části závislá na kvalitě stanoviště, přírodě 
a klimatických podmínkách daného roku. 

Vsuvka autora: samozřejmě lze náklady snížit 
darováním včelstev od známého včelaře, ale i to 
má svá pravidla a úskalí. a pokud jsme u těch 
financí, tak mezi další každoroční výdaje patří 
úhrada členských příspěvků a nákladů spojených 
s povinným léčením včelstev. V případě již 
zmíněných 4 včelstev na včelaře činí tato částka 
v naší organizaci 776 Kč, ovšem máte to u nás 
„all inklusive“, včetně občerstvení na výroční 
členské schůzky. Poplatek to není nikterak 
závratný, vezmeme-li v potaz, že část z něj se 
odvádí na Ústředí čsV, zahrnuje veškeré potřebné 
léky a to, že přímo na stanoviště přijede 3-4× 
do roka léčitel, který potřebná léčiva do úlu 
aplikuje. Tato částka by nebyla takto nízká, kdyby 
nebylo finanční podpory od obcí Brloh a Nová 
Ves a Zemědělského družstva Brloh, které nám 
na víc poskytuje i své prostory jídelny či zasedací 
místnosti pro naši „schůzovní a administrativní 
činnost“. Děkujeme.

4. PŘíRODA 
Přestože se člověk chovu včel věnuje již po několik 
staletí a o jejich chování i chovu bylo napsáno 
spousta knih, článků i vědeckých práci, stále nás 
nepřestávají překvapovat. Vyznáváte-li pevně 
stanovená pravidla, termíny a postupy budete 

zklamaní. Příroda zkrátka nejde naprogramovat 
a řídí se vždy po svém a pokaždé jinak. Včelař 
míní, včely a příroda mění a právě to je 
na včelaření tak zajímavé. Proto i včelaři, kteří 
se celý život věnují včelaření, říkají, že se stále 
učí. Pokud Vám tedy toto není cizí a uvítáte pobyt 
v přírodě se společenstvím, které stále ohromuje, 
je včelaření pro Vás ta správná volba. 

5. RODiNA 
Včelaření je tak trochu i styl života. Proto pokud 
o včelaření přemýšlíte, je dobré znát i názor 
rodiny. Nebude jim například vadit několik 
víkendů ročně, které budete muset věnovat 
včelám? Zajímá včelaření nebo alespoň jeho 
produkty i jiné členy domácností? Bude Vám 
někdo ochotný pomoci při vytáčení medu? 
Není někdo z rodiny alergický na včelí bodnutí? 
a budete mít případně komu svůj koníček jednou 
předat? To jsou otázky, na které je dobré se zeptat 
předtím, než se do včelaření pustíte. Pokud se Váš 
záměr shledá s podporou, máte vyhráno a směle 
do toho.

Závěrem všem našim spoluobčanům přejeme 
klidné a pokojné svátky vánoční a co nejvíce 
příjemně strávených chvil ve zdraví a těšíme se 
na Váš zájem o včelaření.

ZO ČSV Brloh, z.s
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Tradiční sázení aleje ovocných 
stromků jsme letos díky 
podpoře společnosti schwan 
Cosmetics realizovali u Brloha 
na obecním pozemku. Vysadili 
jsme 25 stromků, třešní, švestek 
a jabloní. ohromný kus práce 
odvedli zaměstnanci společnosti 
a holky (a trenéři) z sK Dynamo 
české Budějovice ženy. 
Děkujeme všem, kdo se podíleli 
ať už na přípravě nebo samotné 
realizaci, díky níž máme 
v Blanském lese novou alej!

společnost schwan Cosmetics 
z českého Krumlova poskytla 
v rámci své společenské 
zodpovědnosti finanční 
dar na nákup stromků 
a výsadbového materiálu 
a zajistila dobrovolníky, 
kteří stromky vysázeli 
(a taky svačinu). Na správě 
CHKo leží povinnost zajistit 
vhodné pozemky, organizaci 
celé akce, zajistit potřebné 
souhlasy, výsadbový materiál, 
ovocné stromky, odborný 
dohled a v neposlední řadě 
také následnou péči po dobu 
několika let, tedy zálivku, 

kosení kolem stromků 
a řez stromků. organizační 
práce není vždy jednoduchá 
a jsme rádi, že se nám ji 
díky vstřícnému přístupu 
všech zúčastněných podařilo 
dotáhnout do konce. Děkujeme 
především obci Brloh, která 
nám dala souhlas s výsadbou 
na svém pozemku, a také panu 
Ing. Václavu Jungwirthovi, 
předsedovi ZD Brloh, které 
hospodaří na sousedních 
pozemcích.

se společností schwan 
Cosmetics jsme poprvé spojili 
své síly v roce 2017. Zpočátku 
jsme sázeli „na svém“, tedy 
na pozemcích agentury 
ochrany přírody a krajiny čR, 
jíž je správa CHKo Blanský les 
součástí. Prvních pět let to bylo 
na několika místech v přírodní 
památce Cvičák u českého 
Krumlova, kam jsme sázeli 
převážně třešně (ještě před 
válkou zde býval velký třešňový 
sad). Poté přišly v letech 
2022 a 2023 na řadu jabloně 
podél silnice mezi Křemží 
a Bohouškovicemi a v letošním 

roce jsme našli vhodné místo 
u Brloha. Zde jsme na mezi, jež 
je součástí obecního pozemku 
(polní cesty) mezi samotami 
u Brodských a Výšlap, vysadili 
25 vysokokmenných (aby 
nebránily průjezdu techniky) 
stromků, třešní, švestek 
a jabloní. stromky jsou vždy 
přístupné a ovoce z nich může 
sloužit všem. Třešně na Cvičáku 
už plodí… 

Zkrátka, je to akce, která 
pomáhá krajině Blanského 
lesa a která má smysl i pro 
místní obyvatele. a protože 
8. ročník už je pěkná tradice, 
kterou bychom neradi přerušili, 
pomalu začínáme plánovat 
a připravovat další ročník. Proto 
si dovolím malou výzvu – pokud 
víte o nějakém místě, kde by 
taková alej byla vhodná a bylo 
možné ji zrealizovat, dejte nám 
tip! Možná se to nepodaří hned, 
ale budeme se snažit. 

Díky všem.

Nová alej ovocných stromů  
v CHKO Blanský les

Obec Holubov a Agentura ochrany přírody a krajiny České republiky, 
regionální pracoviště jižní Čechy, Správa CHKO Blanský les 

2025
Program pravidelného přednáškového cyklu 
Informačního střediska CHKO Blanský les – Holubov

PROGRAM NA 1. ČTVRTLETÍ 2025

9. ledna 2025 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – přednáška Mgr. Terezy Rejnkové
a Mgr. Pavly Bočkové (CHKO Blanský les): Zahrádkářský ráj a ochranářské
peklo. Invaze v říši rostlin.

13. února 2025 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – přednáška prof. Ing. Jaroslava
Červeného, CSc. (ČZÚ Praha): Batman a spol. v Červeném Dvoře. Výzkum
netopýrů v zámeckém parku.

13. března 2025 (čtvrtek od 18:00 v IS Holubov) – přednáška RNDr. Petra
Veselého, Ph.D. (Přírodovědecká fakulta JčU): Ptačí tah. Odkud přilétají ptáci,
které vídáme v Blanském lese?

A když bude sníh – exkurze za stopami zvířecích obyvatel Blanského lesa.
Sledujte naše stránky (blanskyles.nature.cz) a facebook (@CHKO Blanský les).

PŘIPRAVUJEME NA 2. ČTVRTLETÍ

duben – Pochod Blanským lesem

květen – Den Blanského lesa aneb Tradiční trh lokálních produktů v Holubově

Tereza Rejnková,  
CHKO Blanský les

www.kosmetikaulesa.cz  

Prodej dárkových poukazů 

Kontakt: Bc. Renata Jacová  |  Chmelná 35, 382 03 Křemže  |  telefon: 773 596 691

e-mail: rencajacova@seznam.cz  |    Kosmetikaulesa Křemže

Inzerce
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Jestliže jsem minulý rok psal, 
že nám to nějak uteklo, letos 
to platí dvojnásob. Konec roku 
se nezadržitelně blíží a my 
můžeme opět rekapitulovat. 

Těch 12 měsíců možná uteklo 
tak rychle, protože jsme se opět 
vůbec nenudili. Při sumarizaci 
zásahů za poslední rok jsem 
k dnešku (11. 12.) napočítal 
celkem 38 zásahů. To je zatím 
o dva výjezdy více než v loňském 
roce. u výjezdovky člověk nikdy 
neví. stane se, že tři měsíce 
nevyjedeme, a pak máme během 
týdne hned několik zásahů. 
Když teď vidím, jak to chodí 
i z druhé strany, tím myslím 
z pozice HZs, musím říct, že 
operační středisko dobrovolné 
hasiče vůbec nešetří. Není 
výjimkou, že profesionální 
jednotka je připravena 
na základně, ale operační pošle 
na výjezd „dobráky“. Zrovna 
náš poslední výjezd minulý 
týden ve 0:30 hodin na strom 
na Kuklově je toho důkazem. 
To značí důvěru v dobrovolné 
jednotky a jejich potřebu pro 
systém plošného pokrytí.

Když se vrátím ke statistice, 
tak z těch 38 zásahů bylo:  
9 technických činností pro 
obec, 5 požárů a 24 technických 
pomocí. K tomu musíme 
připočítat brigády, přípravy 
výročí, údržbu techniky a další 
práce, které nejsou úplně vidět, 
ale jsou pro chod jednotky také 
důležité. Poprvé v mé kariéře 
velitele se nám také stalo něco, 
co jsem si myslel, že se nám 
stát nemůže. už se nemohu 
vychloubat před ostatními 
jednotkami, že nám se to ještě 
nepovedlo. Bylo to jednoho 
krásného letního dne 30. 7. 
po obědě, kdy se nám rozezněly 
telefony s poplachem. Výjezd 
na odstranění vosího hnízda. 
Koukám tedy do aplikace, kde 
se obyčejně rychle plní řádky 

členů, kteří potvrdili účast. 
Jenže tentokrát nic. starosta 
v Budějovicích, já ve Křemži, 
někdo v práci, někdo mimo 
Brloh a někdo na dovolené. 
Takže tady se ta důvěra 
operačního střediska =  
čísla 150 poprvé v historii 
nevyplatila. Zavolal jsem, že 
se nesejdeme, a oPIs na místo 
poslal jednotku ze Křemže, 
takže jsem se nakonec výjezdu 
zúčastnil. To jsem ale odbočil. 
Když dobrovolná jednotka 
nevyjede, není to žádná 
ostuda. Každý máme svou 
práci a zájmy, takže někdy se to 
prostě sejde, a nikdo nás za to 
neukamenuje. Každopádně 
doufám, že máme zase 
na minimálně 15 let vybráno. 
Myslím, že máme členy 
jednotky poskládané hodně 
variabilně, aby byla velká 
pravděpodobnost, že se tady 
někdo pořád nachází.

Zásahová činnost byla jinak 
běžná a nijak nevybočovala 
ze statistik. Takže nejvíc bylo 
klasicky likvidací hmyzu, 
odstraňování překážek/stromů 
z komunikací a proplachování 
kanalizací pro obec. Z požárů 
šlo většinou o nějaký dopravní 
prostředek (kamion, oa) 
a jednou hořela mýtina 
po kácení. V neposlední řadě 
se nám nevyhnuly ani zásahy 
spojené s povodněmi. Naštěstí 
se v tomto případě jednalo spíše 
o přípravné práce a následný 
monitoring. Díky předpovědi 
jsme mohli výjimečně pracovat 
včas a připravit se. Počasí se 
naštěstí ve správnou dobu 
umoudřilo, a i když nás 3. sPa 
neminul, škody byly nakonec 
minimální.

Jedna z posledních akcí, kterou 
bych chtěl zmínit, byla příprava 
výročí založení hasičů.  

Rok 2024 u JSDHO Brloh

Zde šlo o práce společně se členy 
sDH, ale ve většině případů 
to jsou úplně stejní lidé jako 
ve výjezdovce. Jsem rád, že se 
nám na letošní výročí podařilo 

připravit ukázky naší techniky 
a do jednotlivých zásahů 
zakomponovat i trochu prevence, 
nadhledu a humoru. Chtěl 
bych poděkovat všem, kteří se 

na přípravách tohoto krásného 
výročí podíleli, a jsem rád, že si 
dokážeme naší činností vytvořit 
tak pestrý program.

Na financování jednotky se 
v největší části podílí obec, ale 
také se nám podařilo získat 
krajskou dotaci na pořízení 
nové motorové pily a 7 kusů 
zásahových kabátů. Ty původní 
už měly svoje nejlepší léta 
za sebou, a tak je potřeba 
zahájit postupnou výměnu. 
V této bych rád pokračoval 
i nadále, protože za těch 20 
let šla doba hodně kupředu 
a dnešní materiály mají úplně 
jiné vlastnosti. Takže až potkáte 
hezké hasičské kluky v takových 
jiných červených kabátech, 
tak to jsme my  Razím totiž 
teorii odlišování profi jednotek 
od těch dobrovolných (snažím 
se to zmiňovat i na vyšších 
místech, ale vše je otázka 
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Ořechové kuličky

Kávové cukroví

Hastrmani

120 g másla, špetka soli,  
60 g práškového cukru,  
2 vrchovaté lžíce  
bílého jogurtu,  
vanilkový cukr,  
2 lžíce kukuřičného škrobu,  
2 lžíce mletých ořechů,  
220 g hladké mouky,  
½ prášku do pečiva 

těsto: 
200 g hladké mouky, 
60 g moučkového cukru, 
2 lžičky mleté kávy, 
2 žloutky, 140 g másla

krém:  
150 g kvalitní bílé čokolády, 
75 g smetany ke šlehání,  
10 g másla, cca 3 lžičky 
rozpustné kávy

suroviny zpracujeme 
do hladkého těsta a zabalené 
do folie dáme odpočívat 
do lednice. Těsto rozválíme 
na slabší placku a vykrájíme 
libovolné tvary. Cukroví pečeme 
dozlatova ve vyhřáté troubě asi 
7-9 minut na 180° C.

Na krém si zahřejeme smetanu, 
přidáme kávu a necháme 
rozpustit. čokoládu rozehřejeme 
ve vodní lázni a přidáme k ní 
ohřátou smetanu. Přidáme 
máslo a vymícháme dohladka. 
Přikryjeme fólií a dáme 
na několik hodin do lednice. 
Vychlazený krém můžeme 
dávat buď zdobícím sáčkem 
nebo namazat silnější vrstvu. 
Přiklopíme druhou polovinou 
a dáme opět vychladit. 
Naplněné cukroví můžete 
namočit do hořké čokolády nebo 
čokoládové polevy.

35 dkg hladké mouky,  
25 dkg másla,  
7,5 lžíce šlehačky 

Ze surovin zpracujeme těsto. 
Vyválíme na silnější plát 
a vykrojíme libovolné tvary. 
Pečeme dozlatova a poté 
obalíme v moučkovém cukru 
s vanilkou.

…a teď něco na zub

Anežka Janoušková

Marcela Mádlová

Pavla Jungwirthová

financí) a tento způsob je asi 
nejjednodušší. Navíc kluci 
v jednotce souhlasili, takže 
naše kabáty jsou prostě jiné. 
ale nebojte, zvyknete si. Kdo 
je najde na konci článku foto 
nového vybavení.

Dále jsme v září požádali 
o dotaci z evropského programu 
IRoP na rekonstrukci 
hasičárny. Pro možnost získání 
dotací musí budova splňovat 
parametry dle čsN 73 5710, 
které jsou pro rekonstrukce 
trochu odlehčené, ale přesto se 
musí splnit. Z tohoto důvodu 
jsme v projektu tyto požadavky 
zohlednili. Nakonec bychom 
tedy chtěli: vyměnit zdroj tepla, 
zateplit stropy, vybudovat 
čistou šatnu a sociální zařízení 
v horním patře budovy, 
zrekonstruovat místnost 
klubovny, zrekonstruovat dolní 
sociální zařízení, vyměnit 
podlahu v garáži atd. Pokud vše 
dobře dopadne, měli bychom 
z IRoPu získat 3 500 000 Kč. 
Budeme tedy doufat.

Závěrem bych rád 
tradičně poděkoval. 
asi už nejde se 
neopakovat, ale ti, 
o které se jedná, moc 
dobře vědí, jak si 
jejich práce vážím. 
Ve výsledku je jedno, 
jestli přijdou za rok 
na jeden výjezd nebo 
na dvacet, ale důležité 
je se sejít a dobře spolu 
vycházet. Navíc to 
není jen o výjezdech, 
ale i o brigádách, 
školeních, opravách 
atd. Takže děkuji všem 
klukům z výjezdovky, 
jejich rodinám, že 
nám je pouští, a vlastně 
všem, kteří se na chodu 
jednotky podílí. Závěrem 
děkuji i obci Brloh, která nás 
podporuje a je nakloněna všem 
našim požadavkům. Vypadá 
to jako samozřejmost, ale 
bohužel ne všude tomu tak je. 
Proto jsem vděčný, že to u nás 
funguje.

Děkuji! Všem přeji klidné 
prožití Vánoc a v novém roce 
hlavně zdraví. Ať naši jednotku 
potřebujete co nejméně, ale 
když už se něco děje, nebojte se 
zavolat. Rádi přijedeme.

za JSDHO Brloh 
Václav Pecha ml.

Zpracujeme těsto, uděláme 
kuličky o průměru přibližně  
1,5 cm a dáme upéct.

upečené kuličky namáčíme 
v polevě: bílou čokoládu 
rozpustíme s trochou tuku 
(omega) a přidáme nasekané 
arašídy.

 
 

Podpora zdraví a spojeného života   
nyní i ve Křemži v domě služeb. 
 
Radmila Malinovská 
 
Můžete se na mě obrátit, pokud                     
- Máte zdravotní potíže                                  
-Vztahová nedorozumění                               
- Pokud jste vy, či vaši blízcí                         
v náročné životní situaci. 

Mohu vám doporučit, nebo připravit 
bylinný čaj podle zdravotního stavu.            
A navrhnout úpravu vašeho jídelníčku, 
ve váš prospěch. 

 T:+ 420 776697711  
  E: gaudimal@seznam.cz  
  http://radmilamalinovska.cz 

 

Inzerce

vyudit a předložit naší odvážné porotě. 
Důležité je však vědět, že hmotnost 
soutěžního vzorku musí být minimálně 
300 g (slovy tři sta gramů). Pokud bude 
soutěžní vzorek lahodit nejen chuťovým 
buňkám, ale i oku, bude to o to lepší.

a kdy se to všechno koná? Přece 15. února 
2025! Přejímka soutěžních vzorků od 17:30 
pod rojšínskou pergolou.

Těšíme se na Vaši účast! 

Pozvánka na Špekobrání 2025

RoHaTý

Další ročník o Řád vepře zlatého se blíží! 
Připravte si své nejlepší uzené výrobky 
všeho druhu, protože se co nevidět uskuteční 
oblíbená rojšínská soutěž, ve které se můžete 
pochlubit svými uzenářskými dovednostmi 
a nejen to. Proberete nejnovější trendy 
v nakládání a uzení masa, ochutnáte výrobky 
ostatních soutěžících, a aby to ještě líp klouzlo 
do žaludku, tak se i osvěžíte zlatavým,  
či jiným mokem.

Jako vždy je připravena kategorie Špek, což je 
špek, a kategorie PUMA – pouzené materiály, 
tedy vše poživatelné, co jste ochotni  
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords - ITPro CZ -http://crosswords.itpro.cz

luštění  
s medvědem

V každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky) 
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází. Vrátíme se 
do současnosti, chceme vědět, kde se nachází socha na fotce. K tomu si ještě vyluštíte 
křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci. Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, 
vhodit do schránky na oÚ nebo poslat poštou či e-mailem knihovna@obecbrloh.cz, a to 
do konce února. Nezapomeňte na zpáteční adresu!

Tentokrát se dozvíme o velkých polomech, citována je kronika obce, zápis z roku 1962:

Nový rok začal opravdu zimním počasím. Mrazy nebyly ani tak silné, nejvíce mrzlo 5. ledna, -14°C, 
pak již mírně. Hojná byla sněhová pokrývka, průměrně půlmetrová. Mládež měla dosti sněhu 
i ledu k provozování zimních sportů. lesní zvěř se stahovala až ke vsi a hledala potravu. stávala 
se často kořistí neuvázaných psů.  V únoru postihla naše lesy silná vichřice, po níž zůstaly všude 
ohromné polomy. Někde celé plochy se proměnily v lesní hřbitovy. Jen na 1. TAJeNKA odhadoval 
polom na 15.000 m3. V polesí 2. TAJeNKA a 3. TAJeNKA leželo po vichřici 50. 000 m3 dřeva.  
smutný byl pohled na tuto zkázu.

Tři úspěšní vylosovaní výherci dostanou jako dárek vonnou svíčku za své správné odpovědi.

Tentokrát došlo 7 správných odpovědí. losování se ujala Johanka R. a vylosovala 3 výherce. 
Výherci jsou následující: pan oldřich Voltr z Rychtářova, pan Jan Baier a lenka Klementová –  
oba z Brloha. 

Gratulujeme.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 

fotografie uvnitř křížovky: Kuklov při natáčení filmu Údolí včel

Tajenka z křížovky zněla: 1. VáClaVu

    2. BuDoVa

    3. oBeCeNsTVa



Kulturní akce 
na zimu 2025

Pátek 17. ledna 2025 od 20:00 v KD Brloh 

OCHOTNiCKÝ PleS 
Zahraje kapela GRoCK

Úterý 21. ledna 2025 od 19:00 v KD Brloh 

HOSPODSKÝ KVíZ S BUDVAReM 

sobota 15. února 2025 od 13:00 v KD Brloh 

MAŠKARNí PRŮVOD 

sobota 15. února 2025 od 17:30 v klubu Rojšínských hasičů 

ŠPeKOBRANí 
V. ročník o Řád zlatého vepře

sobota 22. února 2025 od 20:00 v KD Brloh 

MAŠKARNí Bál 
Zahraje kapela situace

sobota 8. března 2025 od 20:00 v KD Brloh 

MySliVeCKÝ PleS 
Zahraje kapela K-Club

sobota 22. března 2025 od 14:00 v KD Brloh 

DěTSKÝ KARNeVAl 
případný popis akce

Bližší informace o kulturních akcích se dozvíte z plakátů a na internetových  
a facebookových stránkách obce www.obecbrloh.cz.


